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1. Opening, agenda, verslag 

Aanwezig: Larissa Zegveld (voorzitter), Guido Bayens (Architectuurraad Digitale Overheid), 
Cor Franke (Franke Interim Management), Peter den Held (gemeente Rotterdam/G4), 
Marc van Hilvoorde (FIN), Floor Jas (SURF), Mirjam Karmiggelt (GS1 Nederland), Gino Laan 
(RINIS), Isabel van der Leij (RDI), Benno Overeinder (NLnet Labs), Friso Penninga 
(Geonovum), Theo Peters (VNG Realisatie), Olivier van der Post (CIO Rijk), Michiel Steltman 
(DINL), Geert-Jan van de Ven (CIP), Renate de Vree (Betaalvereniging) 

Afwezig: Rudi Bekkers (TU Eindhoven), Thomas Faber (EZK - directie Digitale Economie), 
Gerard Smits (het Waterschapshuis), Hans Tijl (provincie Flevoland), Bert Voorbraak 
(secretaris, Logius), Lindy van de Westelaken (BZK – directie Digitale Overheid) 

Aanwezig namens het bureau: Désirée Castillo Gosker (adviseur), Bart Knubben (adviseur), 
Hans Laagland (adviseur), Ludwig Oberendorff (hoofd), Anne Marie de Ronde (adviseur 
communicatie), Anneke Spijker (gedetacheerd adviseur), Annemieke Toersen (adviseur), 
Joram Verspaget (secretaris) 

Te gast: Jean-Paul Bakkers (BZK-DO), Patrick Knoester (BZK-DO) 

Larissa Zegveld heet de aanwezigen welkom bij het Forum Standaardisatie. Namens het 
Forum heet ze ook Mirjam Karmiggelt, CEO van de stichting GS1 Nederland, van harte 
welkom als nieuw lid. Aansluitend vindt een korte voorstelronde plaats. 

Mirjam Karmiggelt  was eerder te gast in de BNR-podcast De top van Nederland met een 
toelichting op het werk van de stichting GS1 Nederland en GS1 wereldwijd. 

Mededelingen: 

https://creativecommons.nl/publiek-domein/#commons
https://www.gs1.nl/
https://www.bnr.nl/podcast/de-top-van-nederland/10512740/mirjam-karmiggelt-gs1-wij-zijn-de-snelweg-waarover-de-data-loopt
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Migratie SIDN 

De voorgenomen migratie van het domeinregistratiesysteem van de Stichting Internet 
Domeinregistratie Nederland (SIDN) naar Amazon Web Services (AWS) wordt ter sprake 
gebracht. Het voornemen heeft veel los gemaakt en ook tot kamervragen geleid. Vragen als 
‘mag dit?’, ‘is het conform regelgeving?’ en ‘waarom?’ kwamen naar voren. Voor het Forum 
Standaardisatie kunnen in dit kader standaarden op het gebied van governance, kwaliteit en 
veiligheid naar voren komen. De kwestie raakt de soevereiniteitsdiscussie: in hoeverre kan je 
eenvoudig dienstverlening migreren van de ene cloudleverancier naar een ander als je daar 
weer weg wilt? Het Forum bespreekt in een volgende vergadering het onderwerp nader 
(=actiepunt). Hierbij ligt ook een link met de Cloud (zie agendapunt 02d.). 

Identity Management  

In de vorige vergadering werd meegegeven dat het Forum ook aangehaakt wil blijven op 
ontwikkelingen rond identity management in het algemeen, zoals rond wallets. Olivier van 
der Post komt in een komende Forum-vergadering terug op het onderwerp van identiy 
management bij (rijks)ambtenaren met een presentatie. Mirjam Karmiggelt legt graag een 
link met het onderwerp identity management over de ontwikkelingen in het bedrijfsleven. 
Ludwig Oberendorff zorgt voor de verbinding, ook met de sponsorgroep identity-
management/organisatienummers onder voorzitterschap van Cor Franke (=actiepunt). 

Vacatiegelden 

BZK werkt in overleg met BFS aan een bijwerking en indexatie van het vacatiegeldenbesluit 
uit 2006. Het voornemen is daarbij ook een update van de ledenlijst van het Forum te doen, 
zodat deze wordt geactualiseerd t.o.v. de huidige in het instellingsbesluit opgenomen lijst 
(ten tijde van januari 2022). 

Ter besluitvorming 

a. Agenda 

Akkoord. Geen opmerkingen. 

b. Verslag en actiepunten Forum Standaardisatie 13 december 2023 

Akkoord. Geen opmerkingen. 

https://www.sidn.nl/nieuws-en-blogs/we-blijven-pionieren-door-de-inzet-van-de-beste-en-modernste-standaardtechnieken
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/kamervragen/detail?id=2024Z01500&did=2024D03406
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2. Staatssecretaris, Tweede Kamer, MIDO, OBDO 
en Forum Standaardisatie 

Ter toelichting 

a. Kamerbrief (met o.a.) Monitor open standaarden 2023 en IV-meting 
medio 2023 

De Tweede Kamer ontvangt vier keer per jaar een verzamelbrief over de voortgang van alle 
activiteiten die samenhangen met de kabinetsbrede Werkagenda waardengedreven 
digitaliseren en met het digitaliseringsbeleid van het kabinet in de brede zin. In de eerste 
brief van 2024 – naar verwachting eind maart – wordt ook de Monitor open standaarden 
2023 gebundeld. Daarin kan (op verzoek van het Forum met scherpere toon) worden 
benoemd dat het met de aanbestedingen en het voldoen aan het ‘pas toe of leg uit’-beleid – 
zoals geconstateerd in de Monitor - te langzaam de goede kant op gaat. Met het huidige 
tempo wordt de 100% pas in 2046 bereikt.  

Aangehaald wordt dat in het OBDO van 30 november 2023 afspraken zijn gemaakt over de 
sturing op de voortgang van implementatie van de streefbeeldafspraken door de 
achterblijvende organisaties. De voortgang daarvan is vooralsnog onduidelijk. 

b. Invulling vrije plaatsen Forum Standaardisatie 

Geen nadere bijzonderheden. 

c. Terugblik OBDO 1 februari 2024 

Voor het agendapunt Standaardisatie stonden de volgende onderwerpen geagendeerd: 

- Monitor open standaarden, inclusief duiding en maatregelen 
- Werkplan Forum Standaardisatie 2024 
- Basismodel geo-informatie NEN 3610 in nieuwe versie blijven verplichten aan de overheid 

(‘pas toe of leg uit’) 

Larissa Zegveld en Ludwig Oberendorff waren aanwezig om de agendapunten toe te lichten. 
Het OBDO stemde in met alle voorgelegde voorstellen. 

Betreffende het werkplan werd de wens uitgesproken of het Forum Standaardisatie op 
verzoek van het OBDO vooraf kan meekijken naar de beschikbaarheid van open standaarden 
voor bijvoorbeeld het Federatief Datastelsel en Regie op Gegevens en aanverwante 
ontwikkelingen. Het Forum gaat hiermee akkoord op voorwaarde van beschikbare capaciteit 
en expertise bij bureau en Forum. Het werkplan wordt hierop aangepast en gepubliceerd op 
de website van het Forum Standaardisatie (=actiepunt). 

Daarnaast besprak het OBDO het agendapunt ‘Uniforme domeinnaamextensie’. Er lag een 
voorstel voor om Logius een uitvoeringstoets te laten uitvoeren. Vernomen is dat de leden 

https://www.forumstandaardisatie.nl/sites/default/files/BFS/5-metingen/Monitor%202023/ICTU%20Monitor%20Open%20Standaarden%202023.pdf
https://www.forumstandaardisatie.nl/sites/default/files/BFS/5-metingen/Monitor%202023/ICTU%20Monitor%20Open%20Standaarden%202023.pdf
https://www.forumstandaardisatie.nl/obdo-1-februari-2024
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van het OBDO gevraagd hebben nut en noodzaak nader te onderzoeken, en of Logius de 
juiste partij is om de uniformering uit te voeren. Besluitvorming over de invoering van de 
uniforme domeinnaamextensie loopt hierdoor waarschijnlijk vertraging op. 

Ter kennisname 

d. Geactualiseerde Werkagenda Waardengedreven Digitaliseren voor 
2024 

Geen opmerkingen. 

e. Verslagen gremia MIDO 

Naar aanleiding van de verslagen meldt Larissa Zegveld dat het bureau MIDO binnenkort 
start met de evaluatie van het Meerjarenprogramma Infrastructuur Digitale Overheid (MIDO). 
De globale planning is om in maart te starten en in juni af te ronden. 

Begin 2022 is de sturing op het MIDO gestart. In het besluit Sturing Digitale Overheid 2022 is 
bepaald dat binnen twee jaar na inwerkingtreding wordt geëvalueerd. Daarbij wordt gekeken 
of de gemaakte afspraken voor de digitale overheid voldoen of aanpassing en aanvulling 
behoeven. 

Het bureau is benaderd voor aansluiting op de evaluatie. Inbreng vanuit het Forum 
Standaardisatie is gewenst, gelet op onder meer de nog niet gerealiseerde streefbeeld 
afspraken en de relatie met onder andere de Architectuurraad Digitale Overheid. Insteek is 
dat het Forum een gedragen reactie levert. Peter den Held meldt hiervoor beschikbaar te zijn. 
Cor Franke ontvangt op zijn verzoek de beschikbare informatie over de evaluatie 
(=actiepunt).  

3. Open standaarden, lijsten 

Namens de Stuurgroep open standaarden voert Theo Peters het woord. Hij vraagt aandacht 
voor de vacature bij de Stuurgroep na het vertrek van Jolien van Zetten. Om de adviezen van 
de Stuurgroep aan het Forum voor agendapunten Lijsten en Adoptie breed gedragen te 
kunnen houden is het belangrijk dat de Stuurgroep weer op volle sterkte komt. Nu kent de 
Stuurgroep vier van de vijf mogelijke leden. Geert-Jan van de Ven meldt dat hij graag zitting 
neemt in de Stuurgroep. De voorzitter dankt hem voor zijn aanbod. 

Ter besluitvorming 

a. Zeven standaarden niet meer aanbevelen aan de overheid   

Akkoord. Geen opmerkingen. 
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Ter kennisname 

b. Voortgang lopende procedures 

IPv6 

Het Forum start een procedure om het functioneel toepassingsgebied voor IPv6 te 
verduidelijken. Aanvullend gaat onderzocht worden of de huidige verplichtingen van IPv6 
verzwaard kunnen worden. 

ACME 

Rijkswaterstaat heeft de IETF-standaard ACME (Automated Certificate Management 
Environment) aangemeld bij het bureau. Het betreft een standaard voor het automatiseren 
van uitgifte van certificaten. Door versimpeling van de automatisering van certificaatuitgifte 
en domeinvalidatie draagt ACME bij aan een beter beveiligde internetverbinding. 

Binnen het programma Common Ground is ervaring opgedaan met deze standaard. VNG 
Realisatie kan desgewenst adviseren tijdens een procedure voor opname van ACME op ‘pas 
toe of leg uit’-lijst of lijst aanbevolen standaarden. SURF is actief bezig het gebruik van ACME 
te stimuleren, ook wegens de steeds vaker nodig snellere vervanging van certificaten. De 
standaard kan ook relevant zijn voor gebruik door bedrijven.  

Mirjam Karmiggelt wordt op haar verzoek hierover nader geïnformeerd (=actiepunt). 

Benno Overeinder wordt gezien zijn interesse voor de standaard ACME graag tussentijds op 
de hoogte gehouden van het proces (=actiepunt). 

c. Voortgang doorontwikkeling lijst (aanbevolen) standaarden 

Na afloop van deze vergadering start het bureau een schriftelijke review over een aantal 
standaarden op de lijst aanbevolen standaarden om deze als ‘gangbaar’ te metadateren op 
deze lijst (=actiepunt). Wanneer deze metadatering doorgang vindt, zal op de 
desbetreffende pagina(’s) een legenda geplaatst worden (=actiepunt). 

d. Verkennen basiscriterium voor lijst open standaarden i.r.t. cloud-
ontwikkelingen 

Het bureau start een verkenning naar hoe het basiscriterium “de standaard moet toepasbaar 
zijn op elektronische gegevensuitwisseling tussen en met (semi-)overheidsorganisaties” zich 
verhoudt tot gegevensuitwisseling tussen organisaties via een (cloud van een) leverancier. 
Moet dit criterium ruimer worden geïnterpreteerd voor gegevensuitwisseling met leveranciers 
met het oog op leveranciersonafhankelijkheid en/of digitale soevereiniteit?  

Een definiëring van het begrip digitale soevereiniteit moet hierbij worden opgeleverd en ook 
worden aangevlogen vanuit politiek en juridisch perspectief. Hier ligt ook een link met 
dataportabiliteit. 

https://datatracker.ietf.org/doc/html/rfc8555
https://commonground.nl/
https://wiki.surfnet.nl/display/SCERTS/ACME
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Michiel Steltman geeft aan graag mee te helpen aan de verkenning. Hij merkt op dat waar 
het Forum Standaardisatie primair gaat over horizontale interoperabiliteit, er hier sprake is 
van (een verkenning naar) verticale interoperabiliteit. Dit moet ook worden bezien in het licht 
van het mandaat van het Forum en in relatie tot het voorstel om de standaarden WebDAV, 
CalDAV, IMAP en SIP te behouden voor de lijst aanbevolen standaarden, omdat deze ook 
bijdragen aan dataportabiliteit (zie agendapunt 03a.). Lessen kunnen worden geleerd door 
mee te kijken bij vergelijkbare processen van gelijksoortige organisaties. 

e. Voortgang actualiseren adoptieadviezen website Forum 
Standaardisatie  

Geen opmerkingen. 

f. Aankondiging Extra Stuurgroep Open Standaarden 

Geen opmerkingen. 

4. Open standaarden, adoptie 

Ter bespreking 

a. Peilen stemming inloopacties achterblijvers 

Aan het Forum werden twintig uiteenlopende maatregelen en acties in de vorm van stellingen 
voorgelegd die zouden kunnen helpen de organisaties die niet (volledig) voldoen aan het ‘pas 
toe of leg uit’-beleid en de streefbeeldafspraken 100% compliant te maken. Met behulp van 
de applicatie Slido brachten de Forum-leden anoniem hun stem uit. Op die manier is een 
beeld ontstaan van wat soort maatregelen volgens het Forum kan helpen om de adoptie van 
de ‘pas toe of leg uit’-standaarden te verhogen. 

Het bureau werkt een aantal van deze maatregelen uit voor een volgende Forumvergadering, 
waarin zo nodig besluitvorming kan worden voorgelegd en/of (een deel van) de uitgewerkte 
maatregelen worden doorgeleid naar het OBDO (=actiepunt). 

Meegegeven wordt om eventueel uitgewerkte maatregelen te categoriseren en gelijk te 
verdelen in de trant van 1) ‘preken’, 2) ‘nudgen’ en 3) verplichten (bijvoorbeeld voor IV-
standaarden en IPv6). Voor dat laatste kan verkend worden of er (meer) top-down-
machtsmiddelen mogelijk zijn om adoptie te bevorderen, dit ook met het oog op de doelgroep 
bestuurders. 

Meegegeven wordt dat er ook aandacht moet zijn voor maatregelen die organisaties kunnen 
helpen die tegen adoptieproblemen aanlopen. Een positieve formulering kan daarbij helpen te 
voorkomen dat de maatregelen mogelijk wantrouwen uitstralen jegens de beoogde 
organisaties. Er is immers meestal geen sprake van onwil, maar wel van onwetendheid of een 
gebrek aan kennis, waaronder bij bestuurders. Er is daarmee in voorkomende gevallen 

https://www.forumstandaardisatie.nl/open-standaarden/webdav-en-caldav
https://www.forumstandaardisatie.nl/open-standaarden/webdav-en-caldav
https://www.forumstandaardisatie.nl/open-standaarden/imap
https://www.forumstandaardisatie.nl/open-standaarden/sip
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sprake van ‘onbekend maakt onbemind’. Een balans moet daarom worden nagestreefd tussen 
‘verplichten’ of ‘verleiden’. 

Een promotietour met een presentatie over wat wel en wat niet werkt zou een maatregel 
kunnen zijn om beter aansluiting te vinden bij wat zoal op bestuurders afkomt. Daarbij willen 
de Forum-leden zelf ook een rol spelen. De adoptie van standaarden staat regelmatig niet op 
zichzelf, maar kan onderdeel zijn van een (breder) integraal ICT-ketenproces. Vanuit het 
bedrijfsleven kan lering worden getrokken uit wat wel en wat niet werkt, met oog voor 
andere methodieken. 

Peter den Held geeft mee dat de gemeente Rotterdam voor de G4-gemeenten het 
informatiebeleid heeft geactualiseerd, met daarin opgenomen het toepassen van de IV-
standaarden van de ‘pas toe of leg uit’-lijst. 

Isabel van der Leij meldt dat de Rijksinspectie Digitale Infrastructuur (RDI) een volgende 
vergadering een presentatie kan geven over de mogelijkheden van toezicht (=actiepunt). 

b. Agendering IV-meting en Monitor open standaarden, sponsorschap 
en aanwezigheid 

De Forum-leden worden verzocht de IV-meting en de Monitor open standaarden in eigen 
achterban te agenderen, en een update door te geven van de door hen ondernomen acties of 
deelname aan sponsorgroepen. 

c. Ontwikkelingen Architectuur Digitale Overheid 

Guido Bayens, voorzitter van de Architectuurraad Digitale Overheid, licht de “Architectuur 
Digitale Overheid 2030” toe. Het OBDO heeft dit document na een brede interbestuurlijke 
review op verzoek van PGDI op 30 november 2023 vastgesteld. Het document is een levend, 
niet-technisch document en richt zich op de stand van zaken in 2030 gebaseerd op wat nu 
bekend is. Het is bedoeld voor (het leggen van de verbinding met) bestuurders, 
beleidsmakers en andere geïnteresseerden. 

Belangrijk aandachtspunt is dat de realisatie van de digitale overheid niet gelijk staat aan de 
architectuur van de digitale overheid. Deze laatste richt zich op de digitale infrastructuur en 
de verbindingen en samenhang tussen diverse overheidsorganisaties en hun architecturen. 
Het draagt bij aan het tot stand brengen (realisatie) van een goed functionerende digitale 
overheid in lijn met het gestelde toekomstbeeld en de gestelde doelen. Het verwijst naar 
wetgeving, bestaand beleid (zoals de Werkagenda Waardengedreven digitaliseren, het 
Digitale kompas van de Europese Commissie en het open standaardenbeleid van het Forum 
Standaardisatie) en verdiepende informatie bij verschillende onderwerpen. Het zorgt ook voor 
afspraken, standaarden en – voor zover nodig – gemeenschappelijke voorzieningen voor de 
inrichting van de digitale overheid. Het biedt kaders voor interoperabiliteit en samenwerking 
en staat open voor overheid en private partijen. En concreet gezien biedt het al bouwstenen 
voor meervoudig gebruik (thans tachtig stuks beschikbaar) om te kunnen realiseren wat 
beleidsmatig op verschillende niveaus gewenst is zonder daarvoor nieuwe aanbestedingen te 

https://www.forumstandaardisatie.nl/metingen/informatieveiligheidstandaarden
https://www.forumstandaardisatie.nl/metingen/monitor
https://pgdi.nl/page/view/2d584d14-b472-4a65-8921-22e95e567fc1/gdi-architectuur
https://pgdi.nl/file/download/cf1b7a69-1777-4a79-951f-6f4abaabc46c/5355-bzk-architectuur-digitale-overheid-2030-v4.pdf
https://pgdi.nl/file/download/cf1b7a69-1777-4a79-951f-6f4abaabc46c/5355-bzk-architectuur-digitale-overheid-2030-v4.pdf
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hoeven doen. Het is daarom zaak om deze bouwstenen optimaal in te zetten om de gewenste  
dienstverlening, interoperabiliteit, informatiebeveiliging en privacybescherming te bereiken. 
Meegegeven wordt dat overwogen kan worden deze bouwstenen als voorzieningen een ‘pas 
toe of leg uit’-status te geven. Het Forum heeft hier eerder onderzoek naar gedaan. Cor 
Franke is benaderbaar voor een nadere toelichting hierover. 

De voorzitter dankt Guido Bayens voor zijn presentatie. Het Forum constateert dat 
architectuur geen langetermijndoelstellingen kan gebruiken, gezien de snelle ontwikkelingen 
in de ict. Het document is ook niet zo ingestoken, maar kijkt vanuit de huidige stand van 
zaken op dynamische wijze naar wat nodig is tot aan 2030 (handelingsperspectief). Er is geen 
sprake van doelarchitectuur, maar architectuur in brede zin op federatieve basis gestoeld. De 
NORA is desgevraagd hierbij ook in beeld. In een volgende versie kan ook nader in te gaan 
op de ethiek rond datagebruik, wat nu niet terugkomt in de huidige versie, en welke 
bouwstenen nog ontbreken (onder andere op de fysieke infrastructuur). 

Op verzoek stuurt het bureau de link naar de digitale versie van de Architectuur Digitale 
Overheid 2030 na (=actiepunt). 

Ter kennisname 

d. Nieuw overleg Beheersbaarheid Internet Domeinnamen 
Rijksoverheid (BID-R) 

Geen opmerkingen. 

e. Open en toegankelijk 

Geen opmerkingen. 

f. API's (voor betere, snellere gegevensuitwisseling) 

Geen opmerkingen. 

g. Internet en beveiligingsstandaarden 

Geen opmerkingen. 

h. Opzet Monitor Open Standaarden 2024 

Geen opmerkingen. 

i. Praktijkverhaal Bronportfolio 

Geen opmerkingen. 
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5. Voortgang en communicatie 

Ter kennisname 

a. Internationaal 

Voor de komende vergadering komt het onderzoek naar internationale standaardisatie met de 
eerste indrukken aan de orde (=actiepunt).  

b. Communicatie 

Geen opmerkingen. 

c. Update verkenning Identity Management organisatienummers 

Geen opmerkingen. 

d. Actualisatie Handreiking Betrouwbaarheidsniveaus 

Geen opmerkingen. 

e. Mogelijke onderwerpen en presentaties voor volgende overleggen 

Suggesties voor bespreekpunten kunnen worden doorgegeven aan het bureau. 

f. Overzicht columns en podcasts Larissa Zegveld in iBestuur 

Geen opmerkingen. 

6. Rondvraag 

De voorzitter attendeert de Forum-leden op de vacature voor de functie secretaris van het 
bureau Forum Standaardisatie. Het bureau stuur een link na voor verspreiding in eigen 
netwerk (=actiepunt). 

7. Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering om 12.00 uur. 
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Actiepunten 

# Actiepunt Wie Per 
datum 

Status Werkplan 
2024 

178 Mirjam Karmiggelt 
informeren over 
(aanmelding) ACME 

BFS 28 feb 
2024 

Volgt 2.1 

177 Eerste indrukken onderzoek 
international 
standaardisatie in Forum 

Sponsorgroep 
Internationaal 

28 feb 
2024 

Een komende 
vergadering 

4.1 

176 Presentatie RDI over 
mogelijkheden van toezicht 

Isabel van der 
Leij 

28 feb 
2024 

Een komende 
vergadering 

3.26.2 

175 Uitwerken peiling 
adoptiemaatregelen 

BFS 28 feb 
2024 

Loopt 3 

174 Schriftelijke review 
metadateren enkele 
aanbevolen standaarden als 
‘gangbaar’ (bij publicatie 
met legenda). 

BFS 28 feb 
2024 

Loopt 2.2.2 

173 Betrekken Forum bij 
evaluatie MIDO (o.a. 
Larissa Zegveld, Peter den 
Held en Ludwig 
Oberendorff) 

BFS 28 feb 
2024 

Loopt 5 

170 Bespreking migratie SIDN 
en cloud afhankelijkheid. 

Forum 
Standaardisatie 

28 feb 
2024 

Een komende 
vergadering 

1.2 

169 Toelichting op alg. 
ontwikkelingen id mngt 

Olivier van der 
Post 

13 dec 
2023 

Een komende 
vergadering 

1.3 

168 Nadere toelichting HLF 
en/of MSP en/of Rolling 
Plan 

Rudi Bekkers 13 dec 
2023 

Een komende 
vergadering 

4.2 

166 Internetconsultatie in eigen 
achterban onder de 
aandacht brengen 

Forum 
Standaardisatie 

13 dec 
2023 

beëindigd 2.1 

165 Geldigheid AMvB Wdo voor 
hogescholen en 
universiteiten 

BZK 13 dec 
2023 

loopt 3.4 

164 Suggesties voor invulling 
vrije plaatsen  

Forum 
Standaardisatie 

13 dec 
2023 

Loopt 8 

162 Hoe (ptolu-) open 
standaarden een bijdrage 
kunnen leveren aan 
trajecten als Cloud en 
Federatief Datastelsel 

BFS 27 sept 
2023 

loopt 1.3 

161 Verkennen bijdragen vanuit 
Forum (verbinder of 
verkenner) aan High-Level 
Forum on European 
Standardisation  

BFS 27 sept 
2023 

loopt 4.2 

https://www.forumstandaardisatie.nl/werkplan-forum-standaardisatie-2024
https://www.forumstandaardisatie.nl/werkplan-forum-standaardisatie-2024
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160 Verzenden IV-meting en 
Monitor open standaarden 
aan Tweede Kamer  

BZK Doorlopen
d 

Loopt 3.1 

158 Onderzoek Nederlandse 
participatie in internationale 
standaardisatie 

BFS i.s.m. 
Larissa Zegveld, 
Lindy van de 
Westelaken en 
Ludwig 
Oberendorff 

27 sept 
2023 

Voorjaar 
2024 volgt 
tussenstand, 
evt. 
themabijeenk
omst zomer 

4.1 

156 NIS2 i.r.t. ontwikkelingen 
rond Agentschap Enisa 

BFS 27 sept 
2023 

Volgt 4 

155 svz rond mogelijkheden 
toetsen grote ICT-projecten 
op toepassen ‘ptolu’-beleid 

BFS 14 juni 
2023 

Wordt 
ingepland 

3.30 

154 Toelichting afgevaardigde 
Ned. delegatie op hoe 
delegatie te werk gaat en 
wat deze inbrengt 

BFS/sponsorgro
ep 
internationaal 

14 juni 
2023 

Wordt 
ingepland 

4 

153 Verkenning naar 
(benodigde) standaard 
waarmee een organisatie 
kan verklaren qua ICT in 
control te zijn 

BFS/Michiel 
Steltman 

14 juni 
2023 

Loopt 3.26.1 

152 Stand van zaken 
doorontwikkeling lijsten 
(Paul Dam) 

BFS 14 juni 
2023 

FS 27 
september 
2023 

2.2.2 

150 In FAQ nadere duiding 
(inzoomen) verplichting 
voor linked data (web 
API’s), endpoints, websites 
die ogen als apps, en apps 
(laatste vallen er niet 
onder) 

BFS via BZK 14 juni 
2023 

volgt 2 

149 Afstemmen met BZK timing 
actualisatie Forum-leden in 
instellingsbesluit 

BFS via BZK 14 juni 
2023 

Najaar 8 

145 Lijst ‘andersoortige 
standaarden’ inzichtelijk 
maken voor Forum 

BFS 8 februari 
2023 

volgt 2.2.2 

144 Stand van zaken follow up 
OBDO-afspraak CIO Rijk 
plan van aanpak adoptie 
IV-standaarden 

CIO Rijk 8 februari 
2023 

Doorlopend 3.2 

143 Nader bespreken 
ontwikkelingen EU Internet 
Standards Deployment 
Monitoring Website 

Sponsorgroep 
Internationaal 
met Forum 

7 dec 
2022 

Volgt 4 



12 van 13 
 

142 Bespreken met oud-collega 
RDW – watermanagement 
en internationaal – n.a.v. 
enquête inventarisatie 
internationale thema’s 
Forum-leden en achterban 

Peter den Held 7 dec 
2022 

Volgt 4 

141 Met Forum reflecteren op 
hoe open standaarden toe 
te passen buiten 
aanbestedingen om 
(bijvoorbeeld met best 
practices) 

Stuurgroep 7 dec 
2022 

Volgt 3 

136 Verbinding Strategie 
Digitale Economie met 
onderzoek CIO Rijk naar 
overheidsnetwerken 

Thomas Faber, 
Peter den Held 

7 dec 
2022 

Volgt Nieuw 

124 Afstemmen met Theo Peters 
over vertegenwoordiging 
waterschappen in 
Architectuurraad 

Gerard Smits 28 sept 
2022 

Loopt 5.1 

121 Bereikbaarheid 112 i.r.t. 
afschakeling 2G en 3G 
bespreken met ETSI en 
hierover in volgende Forum- 
vergadering terugkoppelen. 

EZK (Alisa 
Heaver) 

8 juni 
2022 

Volgt Nieuw 

86 Nieuwe updates over WDO in 
Forum 

BZK 21 april 
2021 

Doorlopend 
als er nieuws 
te melden is 

3.34 
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Afgeronde actiepunten 

Afgeronde actiepunten worden de volgende keer verwijderd. 

 

178 Nasturen link ADO 2030 BFS 28 feb 2024 Afgerond 

177 Delen link naar vacature 
secretaris BFS in eigen 
netwerk 

Forum 
Standaardsiati
e 

28 feb 2024 Afgerond 

172 Publiceren werkplan 2024 op 
website 

BFS 28 feb 2024 Afgerond 

167 Peiling waar meer rendement 
te halen valt bij adoptie  

Forum 
Standaardisati
e 

13 dec 2023 afgerond 

163 Aanpassen concept-werkplan 
2024 

BFS 13 dec 2023 afgerond 

157 Samenhang tussen 
domeinarchitectuur en 
gegevensuitwisseling 

  Guido Bayens 27 sept 2023 Afgerond 

148 Organiseren toelichting 
nieuwe Forum leden 

BFS 12 april 2023 Afgerond 

140 Schriftelijke oproep aan 
Forum voor schriftelijke 
review voor verwijderen open 
standaarden van lijsten 

Bureau 7 dec 2022 afgerond 

102 Inbreng aanleveren voor fiche 
BZK/DS EU Strategy on 
Standardisation 

Forum 9 maart 
2022 

Afgerond. 

 


	Verslag Forum Standaardisatie woensdag 28 februari 2024
	1. Opening, agenda, verslag
	Ter besluitvorming
	a. Agenda
	b. Verslag en actiepunten Forum Standaardisatie 13 december 2023


	2. Staatssecretaris, Tweede Kamer, MIDO, OBDO en Forum Standaardisatie
	Ter toelichting
	a. Kamerbrief (met o.a.) Monitor open standaarden 2023 en IV-meting medio 2023
	b. Invulling vrije plaatsen Forum Standaardisatie
	c. Terugblik OBDO 1 februari 2024

	Ter kennisname
	d. Geactualiseerde Werkagenda Waardengedreven Digitaliseren voor 2024
	e. Verslagen gremia MIDO


	3. Open standaarden, lijsten
	Ter besluitvorming
	a. Zeven standaarden niet meer aanbevelen aan de overheid

	Ter kennisname
	b. Voortgang lopende procedures
	c. Voortgang doorontwikkeling lijst (aanbevolen) standaarden
	d. Verkennen basiscriterium voor lijst open standaarden i.r.t. cloud-ontwikkelingen
	e. Voortgang actualiseren adoptieadviezen website Forum Standaardisatie
	f. Aankondiging Extra Stuurgroep Open Standaarden


	4. Open standaarden, adoptie
	Ter bespreking
	a. Peilen stemming inloopacties achterblijvers
	b. Agendering IV-meting en Monitor open standaarden, sponsorschap en aanwezigheid
	c. Ontwikkelingen Architectuur Digitale Overheid

	Ter kennisname
	d. Nieuw overleg Beheersbaarheid Internet Domeinnamen Rijksoverheid (BID-R)
	e. Open en toegankelijk
	f. API's (voor betere, snellere gegevensuitwisseling)
	g. Internet en beveiligingsstandaarden
	h. Opzet Monitor Open Standaarden 2024
	i. Praktijkverhaal Bronportfolio


	5. Voortgang en communicatie
	Ter kennisname
	a. Internationaal
	b. Communicatie
	c. Update verkenning Identity Management organisatienummers
	d. Actualisatie Handreiking Betrouwbaarheidsniveaus
	e. Mogelijke onderwerpen en presentaties voor volgende overleggen
	f. Overzicht columns en podcasts Larissa Zegveld in iBestuur


	6. Rondvraag
	7. Sluiting
	Actiepunten


